
ROCZNE SPRAWOZDANIE 
OKRĘGOWEJ RADY LEKARSKIEJ W PŁOCKU 
VI KADENCJI (24 PA ŹDZIERNIKA-31 GRUDNIA 2009) 

 
 Na podstawie artykułu 24 pkt 3 nowej ustawy o izbach lekarskich z 2 grudnia 2009 

roku Okręgowa Rada Lekarska przedstawia podczas sprawozdawczego okręgowego zjazdu 

lekarzy informację na temat prac za miniony rok a nie jak dotychczas z działalności między 

zjazdowej. W związku z powyższym za okres sprawozdawczy należy przyjąć czas między 28. 

OZL w Płocku, podczas którego Rada V kadencji uzyskała absolutorium a 31 grudnia 2009. 

 Nowo powołana 15- osobowa Okręgowa Rada Lekarska w Płocku VI kadencji 

ukonstytuowała się 24 października 2009 roku w Muzeum Mazowieckim. W głosowaniu 

tajnym, w obecności przedstawiciela OKW, z przedłożenia przewodniczącego ORL zostało 

wybrane 7-osobowe Prezydium w składzie: Ewa Szczutowska, Paweł Sobieski, Michał 

Kuriga, Andrzej Szwarocki (zastępcy), Katarzyna Urbańska (sekretarz), Marek Mieszkowicz 

(skarbnik). Rada przyjęła regulamin organizacyjny oraz zdecydowała o upoważnieniu 

przewodniczącego, skarbnika i sekretarza do podpisywania oświadczeń majątkowych w 

imieniu izby. 

 W ciągu nieco ponad dwóch miesięcy Rada zebrała się trzykrotnie podejmując 

następujące sprawy: 

1. upoważnienia Prezydium Okręgowej Rady Lekarskiej w Płocku VI kadencji do 

wykonywania czynności Okręgowej Rady Lekarskiej w Płocku 

2. powołania komisji problemowych VI kadencji 

3. kalendarium posiedzeń Rady do końca roku 2010. 

4. przyznania Złotych Medali Honorowych OIL za rok 2009. 

5. organizacji obchodów 20-lecia OIL w Płocku w 2010 roku. 

6. organizacji Choinki Lekarskiej 2010 

7. organizacji Balu Lekarza 2010 

8. współorganizowania Światowego Kongresu Pisarzy Lekarzy 

9. upoważnienia przewodniczącego ORL do prowadzenia remontu i ewentualnej 

rozbudowy lokalu OIL w Płocku. 

10. wysokości składki członkowskiej lekarzy i lekarzy dentystów emerytów i rencistów. 

11. diet samorządowych z tytułu wykonywania czynności związanych z pełnieniem 

obowiązków społecznych w organie Okręgowego Rzecznika Odpowiedzialności 

Zawodowej. 

12. zbycia udziałów spółki MedBroker. 



13. podjęcia inicjatywy powołania Fundacji na rzecz Lekarzy i Lekarzy Dentystów 

14. powołania rzeczoznawcy w celu określenia wartości lokalu Okręgowej Izby 

Lekarskiej w Płocku. 

15. przyznania w trybie nadzwyczajnym Złotych Medali Honorowych OIL za rok 2009. 

16. uczczenia pamięci Druha Wacława Milke 

17. wprowadzenia do stosowania na terenie Okręgowej Izby Lekarskiej w Płocku polityki 

bezpieczeństwa danych osobowych. 

18. organizacji wyjazdu do Teatru Ateneum w Warszawie na spektakl „Trzynasty 

dwunasty”. 

19. częściowego sfinansowania konferencji „Zawód lekarza na ziemiach polskich w XIX i 

XX wieku”, której izba płocka była współorganizatorem. 

20. zakupu książki „Zawód lekarza na ziemiach polskich w XIX i XX wieku” 

21. rozliczenia pracy na rzecz Komisji Bioetycznej w roku 2009. 

Prezydium Okręgowej Rady Lekarskiej działając z jej upoważnienia zebrało się na 

posiedzeniach roboczych pięciokrotnie. Większość podejmowanych spraw dotyczyło 

bieżącego rozpatrywania wniosków z zakresu praktyk prywatnych i rejestru lekarzy oraz 

zapomóg. Bardzo intensywnie trwały prace nad liczeniem i zaliczaniem punktów 

edukacyjnych, które systematycznie były odnotowywane na stronach internetowych i w 

porozumieniu z lekarzami wpisywane do indeksów i prawa wykonywania zawodu. Niestety 

statystyka dopełnienia obowiązku podnoszenia kwalifikacji za dwa pierwsze okresy 

rozliczeniowe oceniane łącznie nie jest imponująca i zgodnie z informacją przewodniczącego 

Michała Kurigi, bardzo zaangażowanego w cały proces, wyniosła niespełna 30%.  

Ponadto Prezydium omawiało proponowane przez przewodniczącego zmiany 

organizacyjne biura i kwerendę dokumentów za lata 1989 – 2009, przygotowania do imprez 

Klubu Lekarza oraz interpretację umowy ubezpieczeniowej OC dla lekarzy i lekarzy 

dentystów na rok 2010 podpisaną przez Radę V kadencji z PZU. 

Prezydium zobowiązało przewodniczącego do dyscyplinowania lekarzy w sprawie 

opłacania składek, w związku, z czym w celu ich prawidłowej identyfikacji zwrócono się do 

dyrektorów zakładów opieki zdrowotnej o przekazanie aktualnych list zatrudnionych lekarzy. 

Ostatnie w 2009 roku prezydium omówiło w obecności przewodniczących komisji 

rewizyjnej i komisji finansów prowizorium budżetowe na 2010 rok oraz przyjęto wstępną 

zasadę nie przekraczania 50% wpływów ze składek na wynagrodzenia i obsługę Biura OIL. 

Po burzliwej dyskusji zdecydowano o ujednoliceniu zasad finansowania wszystkich komisji 

pracujących na rzecz ORL, w tym stomatologicznej i seniorów. 



 Przewodniczący ORL spotkał się i rozmawiał indywidualnie ze wszystkimi 

pracownikami biura. Dokonał zmian organizacyjnych, które weszły w życie od 1 stycznia, w 

tym między innymi czytelnego rozdzielenia prac poszczególnych organów a zwłaszcza rady, 

rzecznika i sądu lekarskiego. W tym celu odbyło się kilka rozmów z ORzOZ Markiem 

Zimochem oraz inauguracja prac sądu. Od listopada jedynym sposobem rozliczania kont izby 

jest forma elektroniczna. Zgodnie z instrukcją poprzedniego przewodniczącego obrót 

gotówkowy ograniczono do minimum. Zmianie uległy godziny pracy biura, którego nowym 

kierownikiem została Bogumiła Nowatorska. 

 Wśród rozmówców przewodniczącego znaleźli się dyrektor WSzZ Stanisław 

Kwiatkowski, posłowie i senatorowie ziemi płocko-ciechanowskiej, marszałkiem Mazowsza 

Adame Struzik, przedstawiciele Katolickiego Stowarzyszenia Lekarzy Polskich, prezes spółki 

MedBroker, ministr ds. równego traktowania Elżbieta Radziszewska, prezes PZOZ Artur 

Krawczyk oraz wielu przedstawicieli okręgowych izb lekarskich i Naczelnej Rady Lekarskiej 

podczas posiedzeń wyjazdowych, w tym prezes Konstanty Radziwiłłe, zastępca prezesa NRL 

ds. stomatologii Anna Lella i Jolanta Orłowska - Heitzman – Naczelny Rzecznik 

Odpowiedzialności Zawodowej.. 

 Jednocześnie intensywnie trwały przygotowania do remontu izby, który zgodnie z 

uchwałą budżetową powinien odbyć się w 2009 roku. Przeniesienie odpowiedzialności za 

jego wykonanie na przewodniczącego przyspieszyło pracę. Wybrano architekta Małgorzatę 

Anchim, która do końca roku przedstawiła projekt rekonstrukcji i przebudowy wraz z 

wymianą mediów i nową aranżacja wnętrz. Remont wobec narastających rachunków za prąd, 

ciągłych problemów z kanalizacją, wysypujących się dokumentów z szaf, awaryjności 

elektryczności i opłakanym stanem toalet i kuchni wydawał się nieodzowny po 18 latach od 

adaptacji lokalu na siedzibę izby. Decyzja ta wymagała niemałej odwagi wobec różnych 

głosów i wyczekiwania na zakup innych pomieszczeń w kamienicy. Zakupy takie nie są nadal 

możliwe, gdyż miasto po półtora roku nie jest nadal gotowe do przetargu i jeszcze długo nie 

będzie, zaś IZIS chce odsprzedać całość swojej powierzchni za sumę, na którą małej izby 

nigdy nie będzie stać. Dłużej czekać nie było można. 

 OIL w Płocka była po raz pierwszy organizatorem zewnętrznej konferencji naukowej 

w salach NIL w Warszawie z zakresu historii medycyny. Efektem tych działań jest wydana 

książka „Zawód lekarza na ziemiach polskich w XIX i XX wieku” zawierająca tekst na 

jubileusz 20 - lecia samorządu płockiego. Przedstawiciele izby wzięli także udział w 

spektaklu naszej koleżanki Grażyny Przybylskiej – Wendt w Teatrze ATENEUM w 

Warszawie. 



 Z inicjatywy sekretarza Katarzyny Urbańskiej przewodniczący spotkał się ze 

stażystami, omawiając problemy młodych lekarzy i lekarzy dentystów. 

 Okręgowa Rada Lekarska powołała następujące komisje problemowe: Kształcenia 

Podyplomowego, Ds. Zakładów Opieki Zdrowotnej, Stomatologiczna, Etyki Lekarskiej, 

Lekarzy Seniorów, Praktyk Prywatnych, Stażystów, Rezydentów i Specjalizantów, Ds. 

Rejestru i PWZ Lekarzy/Dentystów, Legislacyjna, Pracowniczo – Bytowa, Finansów, 

Lecznictwa Otwartego. Biuletyn prowadzony jest jednoosobowo przez Joannę Sokołowską a 

próbnie z zadaniami Klubu Lekarza mierzy się Joanna Maślankowska. Komisje 

ukonstytuowały się oraz zaczęły swoją codzienną pracę na rzecz ORL. 

18 grudnia 2009 roku Prezydent RP podpisał nową ustawę o izbach lekarskich z 2 

grudnia 2009 roku, tym samy zachowując Okręgową Izbę Lekarską w Płocku w jej 

dotychczasowych granicach. 

Intensywna praca skarbnika i pracowników biura zaowocowała lepszą od planowanej 

ściągalnością składek, chociaż i tak mamy w tym zakresie jeszcze wiele do zrobienia. W 2010 

roku zostanie wprowadzony indywidualny rejestr składek, które zgodnie z nową ustawą będą 

windykowanie w trybie administracyjnym. Warto, więc pamiętać o składkach tak, aby nie 

okazało się, że wraz z nimi członkowie samorządu poniosą opłaty komornicze. 

Okręgowa Rada Lekarska w Płocku wykonała w ciągu dziesięciu tygodni 2009 roku 

pracę, której wystarczyłoby na rok. Izba będzie w Płocku, czas, więc było zapomnieć o walce 

i zająć się pracą u podstaw. O powodzeniu strategii całej kadencji zadecyduje jednak rok 

2010, w którym zakończone zostaną przygotowania do realizacji wszystkich założeń uchwały 

programowej 28. Okręgowego Zjazdu Lekarzy. Wtedy będzie można dokonać również 

wstępnego rozliczenia za działalność władz VI kadencji. 

W imieniu ORL proszę delegatów na 29. OZL o udzielenie Radzie absolutorium. 
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Okręgowej Rady Lekarskiej w Płocku 
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